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Nógrád Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
Falugyűlési jegyzőkönyve 

 
Készült:          2022. május 21-én 17 órakor megtartott Falugyűlésről 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
  Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 

Képviselők:  
Gere Zsolt, Karcag Sándorné, Kovács Ágnes, Szórágy Gyuláné 
Árpásné Schlenk Judit jegyző 

  kb.: 20 fő állampolgár 
 
Varga Richárd polgármester 17 óra 10 perckor köszöntötte a megjelenteket 
 
Napirend: 
 
 
1. Polgármesteri beszámoló az elmúlt évekről és a tervezett feladatok ismertetése  
 
 
Varga Richárd polgármester köszöntötte a megjelenteket és ismertette az elmúlt 2 és fél év 
eseményeit. 
 
Elmondta, hogy a 2019. évi választásokat követően 7 fős képviselőtestülettel és az 
Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság közreműködésével kezdte meg munkáját 
a településen.  
A testület a munkarend szerint évi 10 alkalommal ülésezik. Ezen kívül, ha a helyzet úgy 
kívánja rendkívüli ülést is tart a testület, valamint helyszíni bejárásokat is. A veszélyhelyzet 
alatt nem lehetett ülést tartani. 
Beszámolt arról, hogy Nógrád község lakosságszáma emelkedett, szinte minden ingatlan 
elkelt a településen és a Jókai utca építési telkeit is értékesítve lettek. 
Az óvoda elmaradt fűtési számlái kifizetésre kerültek Belügyminisztériumi támogatással és az 
önkormányzat tudatos gazdálkodásának segítségével.  
Megterheli az önkormányzat költségvetését, hogy az előző testület az óvoda és iskola 
áramellátására napelemrendszert építtetett ki. A szerződés szerint 2024-ig részletekben kell 
teljesíteni a kötelezettségvállalást. 
Gazdaságilag nagy előnyt jelentett a község számára, hogy a közös hivatal székhelye Nógrád 
település lett. A Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatalt közös jegyző vezeti. Ismertette a 
hivatal és az önkormányzat személyi feltételei hogyan érvényesülnek. Az anyakönyvvezető 
személye közös a két településen.  
Megköszönte a temetőben és a váron végzett társadalmi munkában résztvevőknek a munkáját 
és elmondta, hogy erre nagy szükség van, hiszen a fizika dolgozók sem győznek mindent, 
hiszen nagyon kevesen vannak.  
Berkenye község polgármesterével hetente van közös megbeszélés. Az iskolás és óvodás 
gyermekek szállítására együttműködési megállapodás lett kötve.  
Tájékoztatta a jelenlévőket arról, hogy a veszélyhelyzet ideje alatt  - bár egy személyben 
hozott határozatokat -  minden esetben kikérte a testület véleményét. A fertőtlenítés az 
intézményekben és a közterületeken folyamatos volt.  
Az óvoda jelentős változáson ment keresztül az elmúlt évek alatt. 2020-ban az óvodai 
játszóudvar játékai újulhattak meg, 2021-ben pedig tornaszoba épülhetett és új tető is került az 
óvodára. A bővítésnek köszönhetően az óvoda 2 csoportos intézményből 3 csoportos 
intézménnyé nőhette ki magát. Az óvoda konyhája nem csak az óvodásokat látja el, hanem az 
iskolásokat és a szociális étkezőket is.  



 2

Az iskolát 2013 óta a Balassagyarmati Tankerületi Központ tartja fenn. Itt is jelentős 
felújítások történtek, a tornaterem új padlóburkolatot kapott. ehhez a védőszőnyeget az 
önkormányzat támogatásával fogja az iskola megvásárolni. A Tankerület sikeres pályázatának 
köszönhetően hamarosan az épület tetőfedése fog megújulni.  
Az iskola melletti területen a nyáron egy sportpark épül majd. Itt kosárlabdázásra, 
röplabdázásra, görkorcsolyázásra nyílik lehetőség.  
Az óvodás, iskolás, és középiskolás gyermekeknek az önkormányzat beiskolázási támogatást 
állapít meg minden évben.  
A Bursa Hungarica ösztöndíj programhoz is csatlakozik az önkormányzat minden évben. 
Ezzel a főiskolai, egyetemi hallgatók tanulmányait lehet támogatni.  
A községháza udvarának rendbetétele után az épület irodáinak felújítása történt meg. 
Hamarosan az energetikai korszerűsítés is megvalósulhat az épületben.  
2020-ban a Hősök parkja is átadásra került.  
2021-ben a háziorvosi rendelő is fel lett újítva mind kívülről, mind pedig belülről. 
A gyermekorvosi és védőnői rendelő már korábban megújult. Az önkormányzat a 
legkisebbekre is gondol, hiszen születési támogatást biztosít minden nógrádi lakóhellyel 
rendelkező családnak, ahol gyermek születik. Az újszülöttek érkezésekor rózsaszín, illetve 
kék színű zászló kerül ki a gyermekorvosi rendelő homlokzatára.  
 
Ezután a településen történt fejlesztésekről beszél a polgármester. 
Fontosnak tartotta, hogy a hiányzó közlekedési táblákat, közlekedési tükröket, 
sebességcsökkentő küszöbök pótolva legyenek.  
A 2 és fél év alatt megújult a Hunyadi utca, Gárdonyi Géza utca, Petőfi utca, és a Rákóczi 
utca is. A tó körüli járda is le lett aszfaltozva, valamint a tó állapotának javítása is 
elkezdődött. 
A végleges buszforduló kialakításáig a MÁV területén tudnak megfordulni a buszok. 
Valószínűleg 15 évre fogják részünkre bérbe adni a területet.  
2020-ban a Művelődési ház és a Civil szervezetek háza energetikai felújítása is befejeződött. 
A Művelődési házban számos színházi előadás, bál, értekezlet kerül megrendezésre. A 
megújult, kibővített könyvtár minden hétköznap várja a látogatókat. A Civil szervezetek 
házában próbák, klubnapok zajlanak és minden évben ez ad otthont a főzőversenynek is.  
Az öreg tanács épületét a szlovák nemzetiségi önkormányzat használja. Az épület új 
cserépfedést kapott és belül is megújult. Vizesblokk lett kialakítva és belső festése is 
megtörtént.  
A vár parkolójában található Infopont épületére egy új szint kerül majd és ezáltal szolgálati 
lakás működhet majd ott.  
A volt öregotthon épületéből a szemét el lett hordva, ki lett takarítva. Pályázat segítségével 
bölcsőde került volna ott kialakításra, de a pályázat nem nyert.  
Nógrádon közel 50 fő bölcsődés korú gyermek lesz, ezért az óvoda melletti területen 
kialakítandó bölcsődére lett benyújtva pályázat.  
A várparkolóban havonta termelői piac van, hétvégente fagyi és kürtőskalács is várja az 
idelátogatókat. Pályázat segítségével állandó piactér épülhetne meg vizesblokkal, raktárakkal, 
hűtőkamrával.  
A vár tulajdonosa a Magyar Állam, a fenntartója a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. 
Kérések, tervek folyamatosan tolmácsolva vannak feléjük. Most a legfontosabb feladat az 
oltalombástya károsodott lépcsőjének helyreállítása, valamint biztonsági korlát építése. Jó 
lenne, ha a vár ismét bekerülhetne a nemzeti várprogramba és ezáltal jelentős felújítások 
valósulhatnának meg.  
Pályázat segítségével karbantartó eszközök lettek megvásárolva, segítve a fizikai dolgozóink 
munkáját.  
A temetőben megépítésre került az urnafal, valamint az öreg temetőben kerítés védi a 
területet. Az elhunyt személyek eltemettetéséhez települési támogatást nyújt az önkormányzat 
a hozzátartozónak.  
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Rendkívüli támogatásban részesül az a személy, akinek a létfenntartása veszélybe kerül.  
A faluközpontban található játszótér eszközei cserélve, illetve javítva, felújítva lettek. A 
tervek között szerepel a község újtelki részén is egy játszótér kialakítása.  
A focipályán lévő színpad tetőfedése is megújult.  
Helyi külterületi utak felújítására is lett pályázat benyújtva. Ennek keretében a Hunyadi utca 
és a Berkenye irányából községünkbe bevezető út összeköttetése valósulna meg az 
Almáskerten keresztül.  
Az utak felújítása nagyon fontos, az önkormányzat mindent megtesz annak érdekében, hogy 
az utak rendben legyenek, de sajnos az ezzel kapcsolatos pályázatok egyelőre nem nyertek, 
tartaléklistára kerültek.  
A nógrádi bekötőút első szakasza teljesen megújult és ígéretet kaptunk arra, hogy a második 
ütemben egészen Nógrádig megújul az út. 
Az önkormányzat célja továbbá, hogy minél több alkalommal és minél több korosztálynak 
szóló rendezvény legyen a községben. Támogatja a civil szervezeteket, egyesületeket és az 
általuk szervezett eseményeket is. Ifjúsági klub létrehozása is tervben van.  
2020- ban Tiszta porta virágos udvar című verseny lett meghirdetve. Itt szebbnél szebb 
portákat, udvarokat értékelte az önkormányzat. A verseny idén is meghirdetésre kerül a nyár 
folyamán.  
Az önkormányzat nagyon jó kapcsolatot ápol a civil szervezetekkel, alapítványokkal, 
támogatást nyújt nekik, közös programokra hívja őket. A Napraforgó Egyesület 
közreműködésével épülhetett meg a Taposópark, ami közkedvelt a lakosság körében.  
 Az Ukrajnában folyó háború kapcsán az önkormányzat elsőként reagált a háborús helyzetre, 
adománygyűjtést szervezett a háború áldozatainak számára.  
A településen több helyszínen is fel nem használt, nem hasznosítható hulladékok kerültek 
elhelyezésre. Önerőből és pályázat segítségével ezek az illegális hulladéklerakók 
felszámolásra kerültek.  
 
Beszámolója végén a polgármester megköszönte mindenkinek a településért végzett 
munkáját, felajánlását, adományát. Meghívta a jelenlévőket a közelgő gyermeknapra és a VII. 
Várjátékokra.  
 
A polgármester részletes beszámolója jegyzőkönyvhöz csatolva.  
 
Csiki Antalné: 
A Petőfi telepen terveznek-e valamit csinálni? Az egyik a víz kérdése, elavult a vízbezeték 
rendszer, a másik, hogy még mindig az elavult villanyvezetékek vannak a telepen, ami 
veszélyes. Az ÉMÁSZ azt mondta, hogy az önkormányzat tudja megoldani a vezetékek 
cseréjét pályázat segítségével. 
Nagyon sok a szemét a Petőfi telepre vezető úton. Javasolnám szemetesek kihelyezését. 
Szeretnénk, ha a hókotró oda is bejönne, nem csak a faluban kotorná el a havat.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én is kaptam már tájékoztatást, hogy az elmúlt időszakban sokszor volt csőtörés, valóba rossz 
és elöregedett a rendszer. Megkeresem ezzel kapcsolatban a szolgáltatót.  
A villanyvezetékkel kapcsolatosan is utánajárok a megoldásnak.  
Megpróbálhatunk kukákat kihelyezni kukákat, de nem biztos, hogy célt érünk vele.  
A Petőfi telep egy társasház. Kapun belül már magánterület van, oda szívességből tudunk 
bemenni, nem kötelessége az az önkormányzatnak. Akkor tudjuk ott elvégezni a munkát, ha 
már a település útjait megtisztítottuk. 
 
Csiki Antalné: 
Ígéretet kaptunk arra, hogy mart aszfaltot kapunk majd a telep útjaira. 
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Varga Richárd polgármester: 
Igen, küldtem fel egy kocsi zúzott követ, hogy azzal javítsák ki az úthibákat. Mart aszfaltot 
nem tudtam még beszerezni. Nem vagyunk tulajdonosai az útnak, sem a telepnek.  
 
Csiki Antalné: 
Akkor mire fizetjük az évi 10.000 Ft adót? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Közvilágításra, a Petőfi telepre vezető út karbantartására, síkosságmentesítésre. Ha bármilyen 
ötletük, tervük van, amihez az önkormányzat segítsége szükséges, akkor mi segíteni fogunk.  
 
Králik József: 
Azt szeretném megkérdezni, hogy mikor lesz az ulicska és a Váci út között gyalogátkelőhely 
kialakítva? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Felkértünk egy mérnököt, akivel megnéztük a területet, de mivel az út nem a mi 
tulajdonunkban áll, ezért ez egy hosszabb folyamat lesz az engedélyek miatt.  
 
Szabó Sándor: 
Véleményem szerint az önkormányzat jól végzi a dolgát, Köszönjük szépen! 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A közterületek rendben tartása mindig nagy gondot jelent. A lakosság többsége  rendben tartja 
a portáját és a hozzá tartozó közterületet is. Jogszabály van arra vonatkozóan, hogy az útig 
tartó területet köteles a tulajdonos rendben tartani. Fűnyírást, gyommentesítést elvégezni. 
Lehetőség szerint vasárnap, illetve kora hajnalban, vagy késő este ne végezzünk olyan 
tevékenységet, ami zavarhatja a szomszédok nyugalmát.  
Tüzelőanyagot, építőanyagot 2 hónap türelmi idővel lehet közterületen tárolni. Tovább is 
tárolhatja ott a tulajdonos ezeket, de akkor a rendeletünk szerinti közterülethasználati díjat 
meg kell fizetni.  
Nagy gondot jelent a kóbor kutyák jelenléte a faluban. Szabálysértési eljárást lehet 
kezdeményezni azzal szemben, akinek a kutyája szabadon kóborol a közterületeken. 
Próbáljunk meg odafigyelni háziállatainkra.  
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem hangzott el, Varga Richárd polgármester megköszönte 
az aktív részvételt és a falugyűlést 18 óra 27 perckor lezárta.  
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Varga Richárd    Árpásné Schlenk Judit 
                             polgármester                                           jegyző 
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